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§ 168 Avfallstaxa 2024 - Vafabmiljö 
Diarienummer: KS 2023/459 
Föredragande: Linda Eriksson 

Beslut 
Ärendet återremitteras mot bakgrund av att Köpings kommun inte godkänner 
förändringen att avgiften för hämtning av restavfall höjs med 15 % och att 
avgiften för matavfall nollas, samt att Köpings kommun inte godkänner den årliga 
uppräkningen av taxan motsvarande 2%, samt att paragrafen justeras omedelbart. 

Ärendebeskrivning 
Vafabmiljös direktion fattade 2023-06-08 beslut om att skicka förslag till 
avfallstaxa för 2024 till medlemskommunerna. Anledning till detta är att ett antal 
förändringar i avfallslagstiftningen träder i kraft vid årsskiftet 2023/2024 vilket 
påverkar Vafabmiljös verksamhet och utformningen av de tjänster som erbjuds. 

En stor förändring är att det från och med 2024 enligt avfallsförordningen 3 
kap.  1 § blir obligatoriskt för hushåll och verksamheter att sortera ut sitt matavfall. 
Vafabmiljö föreslår att hämtning av matavfall blir avgiftsfritt. För att få 
kostnadstäckning justeras taxan för restavfall upp med 15% samt en avgift för 
felaktig källsortering införs för de kunder som inte sorterar ut sitt matavfall.   

I underlaget finns även ett förslag till årlig uppräkning av taxan med 2% utan att 
det föregås av beslut i respektive medlemskommuns kommunfullmäktige. En årlig 
uppräkning av avgifterna i avfallstaxan föreslås för att ta hänsyn till generella 
kostnadsökningar, såsom personalkostnader, transportkostnader samt el. Årliga 
uppräkningen föreslås träda i kraft den 1 januari 2025.  

Ärenden om avfallsfrågor brukar handläggas av kommunens miljöstrateg. Då 
kommunen för närvarande saknar miljöstrateg har Vafabmiljös underlag och 
förslag inte kunnat granskas djupare av någon sakkunnig hos 
kommunen.  Samhällsbyggnadsförvaltningen har dock efterfrågat en djupare 
redogörelse för motivet till uppräkning. VafabMiljö hänvisar till att en 2 %-ig årlig 
höjning motsvarar statens inflationsmål, ett mål som VafabMiljö valt att följa samt 
att förbundet i sina långtidsprognoser ser att kostnaderna ökar, vilket också 
motiverar årlig uppräkning. Utan ett utförligare underlag än detta kan inte 
Samhällsbyggnadsförvaltningen bedöma om uppräkningen är befogad. Vafabmiljö 
bör därför utförligare redovisa behovet av årlig uppräkning av taxan motsvarande 
2% samt visa vilka ekonomiska konsekvenser det får för hushåll och 
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verksamheter. Rekommendationen är därför att efterfråga utförligare redogörelse 
innan beslut om årlig uppräkning av avfallstaxa fattas av Köpings kommun.  

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse, daterad 2023-09-05 
Förslag till avfallstaxa 2024 för VafabMiljö Kommunalförbund, VAFAB Dnr: 
2023/364-VMKF § 649, daterad 2023-06-29 
Protokollsutdrag Taxa 2024, 2023-06-08 VMKF § 649 
Protokollsutdrag från kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-09-19 §265 

Förslag till beslut 
Förslag till kommunfullmäktige: 

• Godkänna Avfallstaxa 2024 för Vafabmiljö Kommunalförbund enligt 
föreslagna ändringar, dock inte förslag om årlig uppräkning av taxan från 1 
januari 2025 

Yrkanden 
Ordföranden yrkar att ärendet återremitteras mot bakgrund av att Köpings 
kommun inte godkänner förändringen att avgiften för hämtning av restavfall höjs 
med 15 % och att avgiften för matavfall nollas, samt att Köpings kommun inte 
godkänner den årliga uppräkningen av taxan motsvarande 2%, samt att paragrafen 
justeras omedelbart. 

Beslutsordning 
Ordföranden finner att det endast finns ett förslag till beslut och frågar 
kommunstyrelsen om de kan besluta i enlighet med detta. Ordföranden finner att 
så är fallet och kommunstyrelsen beslutar därmed i enlighet med arbetsutskottets 
förslag.  

Protokollsanteckningar 
Kommunstyrelsen lägger gemensamt särskilt yttrande enligt följande: 

”Köpings kommun önskar generellt utförligare beslutsunderlag med tydligare 
konsekvensbeskrivningar, i så väl text som siffror, i de handlingar som ligger till 
grund för förändringar som föreslås från VafabMiljö. Om möjligt bör ett historiskt 
perspektiv finas med så att det går att följa hur förändringen i förslaget förhåller 
sig till de senaste årens utveckling. När dessa delar saknas är det svårt att läsa ut 
vilka konsekvenser de föreslagna förändringarna får för olika intressenter. I det här 
specifika ärendet, Avfallstaxa 2024, hade det varit önskvärt med ett förtydligande 
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om hur VafabMiljö kommit fram till att avgiften för hämtning av restavfall ska 
höjas med 15 % och hur det står i relation till att intäkten från hämtning av 
matavfall uteblir. 

Innan beslut kan tas om årlig uppräkning av taxan motsvarande 2% behöver 
VafabMiljö utförligare redovisa behovet av uppräkningen samt visa vilka 
ekonomiska konsekvenser det får för hushåll och verksamheter. Mot bakgrund av 
detta godkänns inte förslaget om årlig uppräkning av Köpings kommun. ” 

Kopia till 
Vafabmiljö Kommunalförbund 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
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